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Agenda  

1. Opening 

2. Presentatie TerreinBeheerdersOverleg (TBO) Noord-Holland 

3. Technische briefing Varend ontgassen 

4. Sluiting 

 

1. Opening 

De voorzitter heet iedereen welkom bij deze korte vergadering van de commissie NLM. De 

presentaties zijn voor vandaag gepland, omdat de agenda's van de komende 

commissievergaderingen heel vol zijn. 

 

De heer Struben (D66) merkt op dat de presentaties later in de middag gepland hadden kunnen 

worden, in combinatie met de avondvergadering van de commissie RWW. 

 

De voorzitter neemt deze suggestie mee. 

Hij attendeert de commissie op de werkconferentie over de Wet natuurbescherming op 9 mei van 

10.00 tot 17.00 uur in het Provinciehuis en het werkbezoek aan een agrarisch collectief 

(weidevogelleefomgeving en duurzame landbouw) op 26 mei van 12.00 tot 18.00 uur. De 

commissieleden ontvangen deze week de uitnodigingen voor beide activiteiten. 

 

2.  Presentatie TerreinBeheerdersOverleg (TBO) Noord-Holland 

Mevrouw Van Wesemael vertelt aan de hand van een aantal sheets welke organisaties het TBO 

vormen en wat het TBO doet. (Haar presentatie is als bij de vergaderstukken toegevoegd.) Ze vraagt 

de commissieleden naar onderwerpen en thema's voor de werkconferentie voor Statenleden over de 

natuurproblematiek in Noord-Holland, die in de herfst van 2016 wordt georganiseerd. Desgewenst 

kunnen enkele PS-leden participeren in de agendacommissie voor deze conferentie. 5 
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VRAGENRONDE 

Mevrouw De Groot (SP) weet dat niet iedereen gelukkig is met het aantal festivals en evenementen 

dat wordt toegestaan door de recreatieschappen. Ze vraagt of nadere discussie hierover mogelijk is 

en meent dat het een goed onderwerp is voor de werkconferentie. Ook wil ze weten waar mensen 10 
zich moeten vervoegen als ze wat willen zeggen over de recreatieschappen. 

 

Mevrouw Jellema (PvdA) vraagt naar de definitie van het woord "onze" in "onze natuurambities". Zij 

ziet het onderwerp (burger)participatie graag hoog op de agenda van de werkconferentie. Bij 

samenwerking moet immers rekening worden gehouden met sentimenten in de omgeving. Aandacht 15 
voor participatie betreft niet alleen het werven van nieuwe vrijwilligers, maar ook het bewustmaken 

van de gemiddelde burger van natuur en natuurproblematiek. 

 

De heer Papineau Salm (PvdA) vraagt of er een tekort is aan groene vrijwilligers en of zij alleen via 

een TBO-organisatie aan de slag kunnen. Hij is blij dat TBO zich bezighoudt met de Metropoolregio 20 
Amsterdam (MRA) en is benieuwd welke activiteiten daar zijn voorzien. Groen in de MRA is een 

boeiend onderwerp voor de werkconferentie. 

 

De heer Struben (D66) is blij met de samenwerking binnen TBO. Hij vraagt of het beheer van 

nationale terreinen bij het Rijk of bij de provincie is belegd en of er voor het beheer nog steeds 25 
problemen bestaan door verschillen in financiering. Hij benadrukt het verband tussen natuur en de 

kwaliteit van de leefomgeving, het klimaat en bereikbaarheid. Het TBO moet juist die verbanden 

uitdragen, ook voor de MRA. Recreatie en medegebruik van natuur is een discussiepunt. 

Burgerparticipatie gaat ook over bewustzijn bij gemeenten van het belang van recreatie en van wat 

de burger daarvoor betaalt. Hij begrijpt de relatie tussen natuurbeheer en demografische 30 
ontwikkeling niet en benoemt financiering en het in stand houden van beheer en kwaliteit als 

belangrijk onderwerp voor de werkconferentie. 

 

De heer Bouberg Wilson (ONH) vraagt welke biomassa TBO verwerkt en of er al concrete resultaten 

op dit vlak zijn. Hij is blij dat het TBO ook buiten het Natuurnetwerk Nederland (NNN) diversiteit 35 
bevordert en is benieuwd hoe dat gaat. Ook wil hij weten hoe de groeiende woningbouwopgave en 

het verdwijnen van de rode contouren zich verhouden tot het behoud van natuur. 

 

Mevrouw De Koning (CDA) vraagt naar de relatie tussen de nieuwe Wet natuurbescherming en het 

TBO-werk en vindt dit een onderwerp voor de werkconferentie. Ook wil ze weten hoe het TBO 40 
omgaat met het verdienmodel van de recreatieschappen en het aantal festivals dat wordt toegestaan, 

en of de provincie daarin een rol heeft. 

 

De heer Pieterman (50PLUS) vraagt wat het TBO doet aan biomassa en wat de stand van zaken is. Hij 

ziet het onderwerp "burgerparticipatie" graag bovenaan de lijst voor de werkconferentie. 45 
 

De heer Deen (PVV) vraagt hoe de recreatieschappen op een goede manier onder de aandacht 

kunnen worden gebracht bij toeristen. 

 

De heer Van Liere (PvdD) vraagt waarom het TBO zich oriënteert op biomassa gezien de effecten 50 
daarvan op CO

2
-uitstoot en biodiversiteit. Hij snapt dat het verdienmodel interessant kan zijn om de 

organisatie draaiend te houden en kwalitatief natuurbeheer financieren. 

 

Mevrouw Weemhoff (D66) vraagt wat het TBO van PS nodig heeft voor een efficiënte samenwerking 

en om de doelstellingen te bereiken. 55 
 

BEANTWOORDING 

Mevrouw Van Wesemael is blij met de provinciale nota Groen Kapitaal. Het TBO ziet bij PS graag de 

kracht om deze voornemens door te zetten, om out of the box te denken en mogelijke 

consequenties te onderkennen. Het TBO leunt voor ondersteuning op de Milieufederatie. Die faciliteit 60 
moet blijven bestaan. Het is belangrijk dat PS worden meegenomen in de doelstellingen van 

natuurbeheer. Burgerparticipatie is voor iedereen van belang, inclusief draagvlak, begrip en wensen 

van de bevolking die worden meegenomen. 

Mevrouw Tienkamp (Staatsbosbeheer) ziet wel beleid met elkaar tegenwerkende doelstellingen, 

zoals de opgave om 250 ha NNN per jaar te realiseren bij een beperkt aantal partijen, terwijl het 65 
grondbeleid wel de hoogst mogelijk prijs voor ieder stuk grond vraagt. PS hebben daarin een 

bewakende rol. 
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De heer Struben (D66) legt uit dat dit kwestie is van balans tussen het verdienmodel op 

grond en het benodigde geld voor de activiteiten in de portefeuille Groen. 70 
 

De heer Hylkema (Recreatie Noord-Holland) geeft aan dat zijn organisatie de uitvoering verzorgt 

voor de besturen van de recreatieschappen. De besturen willen extra inkomsten genereren. In 

Spaarnwoude is dat relatief gemakkelijk en komt 50% uit exploitatie. Bij Alkmaar en Uitgeestermeer 

is dat nog geen 20%, omdat in die gebieden veel minder wordt toegestaan door de gemeenten. Op 75 
dit moment dienen vooral evenementorganisaties verzoeken in. Die leveren veel geld op, maar altijd 

wordt zorgvuldig bezien waar iets past en de organisatie moet vooraf een borg betalen. Recreatie 

Noord-Holland heeft onlangs de business award gewonnen voor de beste organisatie op het gebied 

van natuurbehoud in Nederland, mede vanwege de festivals. 

 80 
 De heer Papineau Salm (PvdA) vraagt wie beslist of een evenement doorgaat. 

 

De heer Hylkema antwoordt dat het bestuur van een recreatieschap en de vergunningverlenende 

gemeente beslissen. Recreatie Noord-Holland doet de onderhandelingen. 

 85 
Mevrouw Van Wesemael ziet “onze” als alle organisaties inclusief de provincie. 

Ze beaamt dat participatie bovenaan moet staan. Het is noodzakelijk om partijen te verbinden. Het 

TBO besteedt er veel tijd en moeite aan. 

 

Mevrouw De Groot (SP) meent dat het voor burgerparticipatie ook van belang is dat mensen 90 
weten waar ze bezwaar kunnen aantekenen tegen festivals. 

 

De voorzitter zegt dat dit altijd bij de vergunningverlenende gemeente kan. Mevrouw Van 

Wesemael beaamt dit. De heer Hylkema vult aan dat de omwonenden altijd worden betrokken bij 

een nieuw evenement. De klachten betreffen overigens meestal geluidsoverlast en niet de aantasting 95 
van de natuur. 

 

Mevrouw Van Wesemael weet dat de uitstraling van de organisaties belangrijk is voor het werven 

van groene vrijwilligers. Het IVN (Instituut voor natuureducatie en duurzaamheid) en de 

Milieufederatie helpen het TBO hierbij. Of er een tekort aan vrijwilligers is, verschilt per organisatie 100 
en per doel. Groepen mensen melden zich aan en maken in overleg met een van de organisaties een 

plan. Dit kan het beste met de beheerder van een gebied. 

Meer vrijwilligers betekent meer betrokkenheid en dat is het streven. Mevrouw Van Wesemael ziet 

wel dat de begeleiding van vrijwilligers een andersoortige inzet van de eigen medewerkers vraagt. 

 105 
 Mevrouw Jellema (PvdA) vraagt hoe het TBO vrijwilligers werft. 

 

Mevrouw Van Wesemael geeft aan dat elke organisatie een eigen vrijwilligersloket heeft en met op 

maat gesneden activiteiten actief werft binnen de eigen specifieke doelgroep in het eigen segment. 

De organisaties hebben hun eigen beleid, dat ze onderling wel afstemmen. 110 
Het TBO moet actief betrokken zijn bij de MRA om invloed te kunnen uitoefenen en participeert 

bijvoorbeeld in het overleg over het nationaal park Zuid-Kennemerland. De MRA kijkt nadrukkelijk 

ook naar mogelijkheden voor recreanten in de wijdere omgeving van Amsterdam. Dat is een andere 

aanpak dan alleen meer doen in een natuurgebied. Het TBO moet hierover meedenken. 

 115 
De heer Papineau Salm (PvdA) ziet een boeiende uitdaging bij het ontwikkelen van goede 

natuur in de MRA en het versterken van het groene element, omdat de terreinen niet in het 

bezit van de terreinbeheerders zijn. 

 

Mevrouw Van Wesemael beaamt dat het de kunst is om iedereen aan tafel te krijgen. Dat kan pas als 120 
het hogere doel wordt gedeeld, ook door de particuliere eigenaren. 

 

Mevrouw Tienkamp legt uit dat het natuurbeleid is gedecentraliseerd naar de provincies. De 

begrenzing van het NNN ligt bij de provincies. De uitvoering van het beheer wordt uitbesteed, onder 

andere aan Staatsbosbeheer. Als onderdeel van het Rijk maakt Staatsbosbeheer voor het beheer van 125 
NNN-terreinen gebruik van het Subsidiestelsel Natuur en Landschap. Daarbij wordt een afweging 

tussen het landelijke en het lokale belang gemaakt. Staatsbosbeheer heeft primair aandacht voor de 

grote landelijke structuren, zoals veiligheid rond de grote rivieren, kustverdediging en de Groene 
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Metropool. De recreatieve ontwikkeling moet hand in hand gaan met de economische ontwikkeling. 

In het verbeteren van de recreatieve structuur ligt vaak de grootste opgave. 130 
 

De heer Struben (D66) vraagt of het recreatieschap of Staatsbosbeheer bepaalt wat is 

toegestaan in een gebied. 

 

Mevrouw Tienkamp legt uit dat Staatsbosbeheer de grond in eigendom heeft en dat het beheer bij 135 
Recreatie Noord-Holland ligt. De organisaties bekijken samen wat in de gebieden past. De kaders 

daarvoor worden gegeven door de provincie en de bestemmingsplannen van de gemeenten. 

De heer Hylkema vult aan dat de recreatieschappen een erfpachtcontract met Staatsbosbeheer 

hebben. Soms is de looptijd van deze contracten te kort om flinke investeringen te kunnen realiseren 

en worden deze contracten opgerekt. 140 
 

Mevrouw Van Wesemael merkt op dat de financieringsvormen verschillen per organisatie. Zo 

financieren drinkwaterbedrijven een heel klein deel van de begroting uit het drinkwater en hebben 

zij daarnaast opbrengsten uit toegang en pacht. Deze bedrijven krijgen geen subsidie. Andere 

organisaties hebben betalende leden en kunnen aanspraak maken op provinciale subsidies. 145 
Evenementen generen natuurlijk ook inkomsten, waarbij altijd de afweging wordt gemaakt tussen 

het geld en de aantasting van groene belangen conform de Flora- en faunawet. Activiteiten mogen 

niet ten koste gaan van de natuurwaarde van de omgeving. 

Mevrouw Tienkamp vult aan dat de NNN-gebieden en de gebieden van de waterleidingbedrijven 

meestal goed gefinancierd zijn. Het beheer van de meer recreatieve gebieden is juist een probleem, 150 
vandaar dat daar activiteiten plaatsvinden om extra financiën te genereren. 

Mevrouw Van Wesemael weet dat gemeenten niet graag bijdragen. 

 

De heer Struben (D66) herhaalt dat het bewustzijn van het belang van natuur voor burger en 

gemeente en de wijze waarop het betaald wordt, een belangrijk onderwerp voor de 155 
werkconferentie is. 

 

Mevrouw Tienkamp kent de hoeveelheden biomassa niet precies. Staatsbosbeheer levert per jaar 

een behoorlijke hoeveelheid biomassa aan, niet alleen maaisels, maar ook top- en takhout. Dit gaat 

dus niet altijd ten koste van de kwaliteit van het gebied. Staatsbosbeheer is op zoek naar nieuwe 160 
toepassingen van biomassa, bijvoorbeeld het verwerken van riet in matten om duinzand vast te 

houden in plaats van het te verbranden. Er wordt fors ingezet op allerlei vernieuwingen en 

hernieuwbare grondstoffen. 

 

Mevrouw Van Wesemael legt uit dat het TBO ook buiten het NNN aan biodiversiteit werkt, omdat 165 
niet alle gebieden die worden beheerd binnen het NNN liggen. Biodiversiteit is breder dan sec 

natuurbeheer en zit ook in voorlichting en educatie om de bewustwording voor de natuur te 

vergroten. 

De randen van het stedelijk gebied en de rode contouren zijn een verantwoordelijkheid van de 

provincie. Het TBO probeert gebieden zo mooi te maken dat men er niet wil bouwen. 170 
 

Mevrouw Jellema (PvdA) refereert aan de parken met zonnecollectoren. Dat is een grote 

uitdaging. Bebouwingsprojecten betreffen vaak iets anders dan nieuwbouw van huizen. 

 

Mevrouw Van Wesemail kent inderdaad verzoeken voor schone, duurzame energie die ten koste 175 
moeten gaan van een natuurgebied. Het is voor het TBO echter niet vanzelfsprekend dat een 

windmolen of zonnepanelen in een natuurgebied moeten staan. 

 

De heer Struben (D66) beaamt dat het om meer dan alleen natuur gaat. Het gaat om de 

gehele leefomgeving en de afweging met andere belangen. Het TBO moet daarin de balans 180 
vinden en helpen vinden. 

 

Mevrouw Van Wesemail wil geen harde grens tussen natuurgebieden en de natuur daarbuiten. Het 

heeft meerwaarde om ook in vervuilde gebieden aandacht voor milieu en natuur te hebben en zo  

en-enconstructies te kiezen. 185 
 

De voorzitter meent dat participatie niet moet worden beperkt tot burgers, maar dat ook 

bedrijven een rol hebben. 
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Mevrouw Van Wesemail ziet kansen om binnen het netwerk van organisaties te bezien waar partijen 190 
elkaar versterken. 

 

De heer Pieterman (50PLUS) ziet mogelijkheden om een nieuwe arbeidsmarkt te creëren door het 

inzetten van werklozen of Wajongeren met behoud van uitkering. Het is voor het TBO een uitdaging 

om hierover na te denken. 195 
 

Mevrouw Van Wesemail weet dat alle organisaties hun verantwoordelijkheid nemen, bijvoorbeeld 

inzake de Participatiewet en maatschappelijk verantwoord ondernemen. 

De heer Hylkema vult aan dat Recreatie Noord-Holland werkvoorzieningsschappen, 

maatschappelijke stages en de top 600 van Amsterdam faciliteert. De recreatiegebieden zijn 200 
geschikt voor deze doelgroepen. Hij noemt de persmiddag op 10 mei voor de gemeente Amsterdam. 

Voor onder andere het gebied Spaarnwoude loopt overleg met Amsterdam Marketing, om te zorgen 

dat de stadsregio en de recreatiegebieden meer bekendheid krijgen bij toeristen. Zo is er een project 

om de fietsverbindingen vanuit Amsterdam-West naar de kust en Spaarnwoude beter te 

bewegwijzeren en is er overleg met een Chinese reisorganisatie over een watermuseum. Amsterdam 205 
Marketing is hierin een belangrijke partij. Het Muiderslot heeft twee keer zoveel bezoekers uit het 

buitenland sinds het door Amsterdam Marketing gepromoot wordt als "Amsterdam castle". 

 

Mevrouw Jellema (PvdA) vraagt of deze inzet ook gericht kan worden op Holland boven 

Amsterdam. 210 
 

De heer Hylkema beaamt dat de inzet breder is dan alleen Spaarnwoude. 

 

De heer De Nobel (PWN, voorheen Natuurmonumenten) memoreert de bijeenkomst over de nieuwe 

Wet natuurbescherming op 9 mei. Het is wellicht dubbelop om de wet in het najaar weer te 215 
agenderen. 

 

De voorzitter stelt voor om dit na 9 mei te beoordelen. 

De heer Papineau Salm en de fractie van D66 melden zich als belangstellenden voor de 

agendacommissie van de werkconferentie. De griffier geeft de namen van alle geïnteresseerden door 220 
aan mevrouw Van Wesemael. 

 

De voorzitter dankt mevrouw Van Wesemael en haar collega's voor alle informatie. Er zijn genoeg 

vragen die voor de toekomst om een antwoord vragen. Dat is voor alle partijen een uitdaging. 

 225 
3. Technische briefing Varend ontgassen 

Mevrouw Dijkstra, beleidsmedewerker Milieu van de provincie Noord-Holland, praat de commissie bij 

over de ontwikkelingen rond varend ontgassen. Haar presentatie is bij de vergaderstukken 

toegevoegd. 

 230 
4. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 15.30 uur. 


